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Vážení spoluobčané, 

úvodem bych Vám chtěl popřát jménem celého zastupitelstva obce Pustá Po-

lom příjemné prožití svátků velikonočních. 

Máte-li zájem o zveřejnění 
příspěvku ve zpravodaji, zašle-
te je prosím na níže uvedenou 
e-mailovou adresu. Má-li 
kdokoli z občanů Pusté Polomi 
zájem na spolupráci při tvorbě 
ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-
li připomínky, náměty, rady a 
doporučení – velmi rádi si je 
vyslechneme.  
 
Redakční rada zpravodaje: 
Mgr. Vlastimil Hrádek 
Mgr. Jaroslav Krajzl 
Mgr. Irena Čechová 
Miloš Kupka 
RNDr. Jiří Čech 

urad@pustapolom.cz 

Pokud se zpravodaj ne-
dostane k Vám domů, 
můžete si jej vyzvednout 
na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla 

bude 8. 6. 2018 

 

Na zasedání zastupitelstva obce , které se konalo 

11.12.2017, byla projednána a hodnocena proble-

matika, se kterou bych Vás rád v tomto článku 

seznámil. 
Hospodaření obce za celý rok 2017 při celkových 

výdajích 23 miliónů 521 tisíc Kč a celkových pří-

jmech 25miliónů 716 tisíc Kč skončilo s přebytkem  

2milióny 195 tisíc Kč. 
Z celkových výdajů bych zde chtěl uvést například 

výdaje spojené s výstavbou splaškové kanalizace ve  

výši 35 miliónů korun, 22 miliónů jsme získali 

z MŽP, 14 miliónů korun jsme si vzali úvěr od KB. 

Protože práce započaly až 30. října, zaplatili jsme 

v roce 2017 jenom 2 milióny, a to je velmi malá 

část z této největší investiční akce  naší obce. Další 

výdaje pak byly spojeny s přípravou nových projek-

tů, úpravou místních komunikací,  staveb a výsad-

bou stromořadí , okrasné zeleně a správou obce. 

Na podporu JSDH, dobrovolných  a zájmových 

složek  přispěla obec částkou  1 milión 200tisíc Kč. 

Pro rok 2018 byl schválen rozpočet obce 

s předpokladem příjmu ve výši  43 miliónů 10 tisíc Kč 

a předpokladem výdajů ve výši 42 miliónů 989 tisíc 

Kč. Tato čísla budou v průběhu roku 2018 průběžně 

upřesňována a jsou závislá na získání finančních pro-

středků, o které obec  žádá v rámci dotačních pro-

gramů vypsaných Moravskoslezským krajem, Regio-

nální radou kraje nebo některým Ministerstvem ČR. 

  
V rámci dokončení  celé  splaškové kanalizace jsme 

požádali o dotaci z Evropských fondů Ministerstva 

životního prostředí ve výši cca 35miliónů Kč z této 

částky obdržíme 63,5%.  Ministerstvo školství a tělo-

výchovy žádáme o dotaci 10 miliónů na rozšíření 

kapacit základní školy  ( týká se půdní vestavby dvou 

učeben v budově ZŠ a vybavení odborných učeben).  

V rámci dalších dotací jsme získali finanční prostředky 

na koupi DA ( dopravního automobilu ) pro JSDH  

ve výši  675 tisíc korun ,( s toho MV 450 tisíc korun 
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Starosta Vladimír Grussmann 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Tietzová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Miloš Kupka 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 

Vedoucí ČOV Miloš Kupka 553 666 958 vedoucicov@pustapolom.cz 

a MSK 225 tisíc korun  zbytek tj. 500 tisíc korun 

doplatí obec ). V neposlední řadě jsme  získali  

dotaci na nové veřejné LED osvětlení  a opravu 

místního rozhlasu přímo z EU.  
 Výše zmíněné zasedání zastupitelstva 

obce schválilo Program rozvoje obce Pustá Polom 

na roky 2019 až 2023. 
 Závěrem Vás chci všechny požádat o 

nápravu nešvarů , kterých se někteří z nás stále 

dopouštějí. Jsou to tyto tři TOP nešvary :   
 Volně pobíhající psi a značné znečišťování 

místních chodníků a komunikací psími ex-

krementy, tady bych přidal dovětek, že 

majitelé psa jdou  se svým miláčkem na 

procházku, ale stejně to ……neseberou .  
 Pálení všeho možného i nemožného 

v kotlích ústředního topení - je vidět, že ani 

vyhláška MŽP nepomůže, a víte proč? Pro-

tože to, co se do kotle vhodí to z něj komí-

nem vyjde v podobě ……kouře.  
 Parkování na místních komunikacích někde 

to jsou slalomy a někde se nedá ani projet. 

Vybudujte si parkovací místa na svých po-

zemcích a neobtěžujte svou pohodlností  

spoluobčany. Můžete se taky podívat do 

Pravidel silničního provozu platných v ČR. 
                                                                                                  

Mokrý šmigrust a  velkou  pomlázku Vám přeje  

Vladimír Grussmann ,starosta obce  

Inzerce 

Dovoz uhlí, štěrků, písku a jiného materiálu  

do 3 tun hmotnosti. Třístranný sklápěč GAZelle 

 

Ivan Široký, Pustá Polom, Lesní 403, Tel: 732 147 298 

Upozornění - splašková kanalizace 

 
Vážení občané, v měsíci červnu bude dokončena a 

následně zkolaudována druhá etapa splaškové kanali-

zace v naší obci. Od měsíce července  můžou obča-

né připojovat své rodinné domky na již připravené 

kanalizační šachty. Obec Pustá Polom Vám bude 

nápomocná s vyřízením stavebního povolení, které 

zařídíte na stavebním úřadě. Zakreslení  domovních 

přípojek nám zajistí firma KONEKO. Materiál, nutný 

k realizaci vlastní přípojky, to jsou roury, kolena, 

rozbočky a podsypový materiál (písek, prosívka), 

bude na skladech  obecního úřadu za velmi příznivé 

ceny.  
Věřím spolu s Vámi, že se nám zdárně podaří všech-

ny rodinné domy a další objekty v co možná nejkrat-

ší době připojit na novou splaškovou kanalizaci ob-

ce. 

                                                                                                    

Starosta Vladimír Grussmann   

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz


Stránka 3 Pustopolomský Zpravodaj  

Jarní sběr papíru ve škole 

Pustá Polom 
 
I v letošním roce vyhlašuje Základní škola 

Pustá Polom soutěž ve sběru papíru. Mi-

nulé ročníky se vydařily. Žáci i rodiče se 

snažili ze všech sil a tuny papíru se jen 

jen hrnuly.  

 
Letošní sběr budeme organizovat ve 

středu 23. května 2018 od 7.00 do 

18.00 hodin na tradičním místě - na ul. 

Na Záhumenní u hřbitovní zdi. Papír se 

bude opět vážit a soutěží třídy mezi se-

bou. Odměna čeká i nejlepší samostatné 

sběrače 

Vlastimil Hrádek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Milé děti a dospěláci, dovolujeme si vás 

pozvat na 16. "PUTOVÁNÍ ZA 

BRONTÍKEM OTÍKEM", které se dle 

našeho předpokladu uskuteční 7. 4. 

2018  (termín bude upřesněn dle počasí 

a růstu trávy). Sraz účastníků bude   
v 9.00 hod. na "Malém hřišti". 

S sebou budete potřebovat ochranné 

pracovní rukavice a samozřejmostí je reflexní vesta. Děti 

do 9 let s doprovodem dospělé osoby !!!!! O občerstvení 

a zábavu se postaráme.  

Těšíme se na všechny "Brontíky" :-)  
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Farnost Pustá Polom 

SVATÝ TÝDEN A VELIKONOCE 2018 

V NAŠEM KOSTELE 

RÁNY, KŘÍŽ I VZKŘÍŠENÍ 

Před časem jistý obchodní řetězec v rámci tzv. 

„Řeckého týdne“ na svých reklamách řeckých 

výrobků smazal kříže z modrých kupolí kostelů na 

ostrově Santorini. Po vlně kritiky se s tím vyrovnal 

po svém: letos z reklamních letáků zmizely i koste-

ly. 

I podoba některých velikonočních přání se mění. 

Na jedné pohlednici byl obrázek Ježíše s kuřátky. 

Při pozornějším pohledu si člověk všiml: z dlaně 

Vzkříšeného zmizela rána. 

Mizí kříže, mizí kostely, mizí rány. Z obrázků velmi 

snadno. Z života už méně. Rány a kříže života 

nemizí. Spolu se zmizelými Kristovými ranami, kříži 

a kostely ale mizí naděje přesahující tento čas. 

Zůstávají jen ty rány a kříže života. 

Také letošní Svatý týden a Velikonoce chceme 

prožít s Ježíšem. Budou tam rány, bude tam kříž, 
bude tam i vzkříšení, bude tam naděje přesahující 

tento čas. Naděje v proměnu všech ran. Přijměte 

pozvání… 

Program ve farním kostele sv. Martina 

v Pusté Polomi: 

 25/03 - Květná neděle: 10.30 hod. 

 29/03 - Zelený čtvrtek: 18.00 hod. 

 30/03 - Velký pátek: 15.00 hod. 

 31/03 - Velikonoční vigilie: 20.30 

hod. 

 01/04 - Velikonoční neděle: 10.30 

hod. (mše svatá s žehnáním pokr-

mů a průvodem beránků; děti si 

mohou přinést do průvodu na 

začátku mše svaté své upečené 

velikonoční beránky) 

 02/04 - Velikonoční pondělí: 10.30 

hod. 

Požehnané a hluboké prožití svátečních dnů  

přeje  

o. Zdeněk Šimíček, váš farář a bratr 

LETNÍ STANOVÝ TÁBOR 
 

Pod záštitou Římskokatolické farnosti Pustá Polom srdečně zveme hol-
ky a kluky na letní stanový tábor. Společně strávíme několik dní v pří-
rodě a s přírodou, zahrajeme si hry, podnikneme výpravy po okolí tábo-
řiště, zazpíváme si u táboráku… 

 

Čeká na nás vše, co k takovému táboru patří. 
 

Místo konání:        tábořiště v blízkosti obce Kujavy (okr. Nový Jičín) 
Čas konání:           od 15. 7. 2018 do 25. 7. 2018 
Cena za pobyt:      2 500,- Kč 
Doporučený věk:   8-14 let 
Pro zaslání přihlášky a více informací kontaktujte: 
Ing. Václav Kubín     Adéla Količová 
776 560 147     724 264 915 
vasek.kubin@centrum.cz   adela@kolicova.cz 
 

Příjem přihlášek nejpozději do 1.6 2018. 
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Pozvání na noc kostelů 2018 

 
V pátek 25. května 2018 se již posedmé 

otevřou dveře našeho kostela všem 

příchozím - věřícím i nevěřícím, ke spo-

lečně strávenému večeru s hudbou i 

povídáním. Letos bude hlavním tématem 

večera Bible. Biblické příběhy budeme 

moci shlédnout na výstavě výtvarných 

prací i v divadelní scénce. O Bibli se více 

dozvíme z úst katechetky Mgr. Barbory 

Holoubkové. Pro děti bude v kostele při-

praveno promítání. Celý večer bude pro-

tkán hudbou – klasickou i současnou. Přes-

ný časový harmonogram večera bude zve-

řejněn krátce před konáním akce, aby si 

každý mohl vybrat „to své.“ Přijměte po-

zvání k setkání všech lidí dobré vůle. 

 

Za organizátory zve Marta Pískovská 

Setkání s p. Adamem Ruckim 

 
V sobotu 20. ledna jsme se kolem 10. 

hodiny sešli na faře. Bylo nás tam dvanáct. 

Vše jsme zahájili modlitbou a také komic-

kou „čínskou hymnou“, kterou nám za-

hrál P. Adam na kytaru. Po písni nám 

vyprávěl o nějakém německém knězi, 

který se pokoušel česky vyprávět evange-

lium o utišení bouře, ale vyznělo to ko-

micky. 
Po další, tentokrát známé písni z Koino-

nie, začalo to, na co jsme čekali. P. Adam 

nám začal přednášet o darech Ducha 

Svatého. O jeho síle a také, jaké by to 

bylo, kdyby zde na zemi nebyl. Povídal 

také o svých zkušenostech, které zažil, 

když vedl spolčo a také nezapomenutelné 

chvíle z doby, kdy byl vězněn a souzen. 

Když byl uvězněn, tak se cítil oslaben a 

říkal Bohu, proč to muselo takto dopad-

nout, když se tolik snažili. Najednou opět 

pocítil Ducha Svatého a začal chválit Bo-

ha. Řekl nám, abychom si na tento jeho 

zážitek vzpomněli, když budeme také 

podobně oslabeni. Poté, co ho přivedli k 

soudu, vzpomněl si na Písmo svaté, kde 

Ježíš mluví o tom, že nás budou kvůli 

němu soudit, a řekl si, že je to stále prav-

da. Když měl pak říci svoji obhajobu, 

zapomněl najednou na svůj nachystaný 

proslov, a znovu pocítil Ducha Svatého, 

který skrze něj mluvil. Prý ani nevěděl, co 

říká, ale když domluvil, tak ne že jen na 

něj soudci hleděli s otevřenou pusou, ale 

lidé si také utírali slzy. Soudci mu bohužel 

neřekli, že je nevinný, proto ho na pár mě-

síců uvěznili. 
 Vyprávěl nám také o předávání 

Boží lásky. Připomněl, že právě teď se vrací 

ta doba, kdy bychom měli tuto schopnost 

používat. 
 Když po hodině oznámil, že by-

chom měli pomalu končit, zazpívali jsme asi 

tři písničky a ukončili naše setkání modlit-

bou. Sice jsme už jakoby skončili, ale stejně 

jsme si tam ještě půl hodiny povídali. 
 Po zbytek týdne jsem stále poci-

ťovala Ducha Svatého v mém srdci, a věřím, 

že jsem nebyla sama. 

 

Barbora Javorková 

 

Z historie naší obce ... 

Minulost i současnost pustopolomské 

Místní skupiny ČČK 

 
Obecně je v občanské společnosti Červe-

ný kříž vnímán jako humanitární organiza-

ce. Má své principy i poslání. V našich 

zemích se historie Červeného kříže začala 

psát ve druhé polovině 19. století, přesně 

5. září 1868. Jmenoval se Vlastenecký 

pomocný spolek pro Království české se 

sídlem v Praze. O dva roky později, tedy v 

roce 870, vznikl obdobný Vlastenecký 

pomocný spolek pro Moravu se sídlem v 

Brně. Oba spolky byly součástí Rakouské 

společnosti Červeného kříže. Vše pak 

změnil rok 1918, kdy vzniká samostatný  
stát – Republika československá. V únoru 

následujícího roku je poprvé ustanoven 

Československý červený kříž. U jeho zro-

du stála i PhDr. Alice Masaryková. Ta pak 

přijala funkci 1. předsedkyně této humani-

tární organizace. Tolik málo ke vzniku 

ČSČK. 

 
Ale vraťme se opět domů. Před časem 

jsem zaslechl, že Místní skupina Červené-

ho kříže v Pusté Polomi snad končí svoji 

činnost. A protože „na každém šprochu 

bývá pravdy trochu“, začal jsem se o tuto 

záležitost blíže zajímat. A dostalo se mi 

konkrétních informací.  

 

Místní skupina, tenkrát ještě Českosloven-

ského červeného kříže, byla v Pusté Polo-

mi dle ústního podání založena v roce 

1950. Prvními členy výboru byli: 
p. Rudolf Žůrek, paní Adéla Hruzíková, 

paní Františka Pavelková, p. Vladimír Fried-

el, p. Vilém Kukelka a p. Miloš Schindler. 
Za celou existenci spolku předsednické 

funkce vykonávali – p. Rudolf Žůrek, p. 

Vladimír Friedel, p. farář Vojtěch Bílek, ten 

byl taky jednou z nejvýraznějších postav 

spolku. Dále předsednickou funkci zastáva-

la taky paní Gabriela Patrová  a do součas-

nosti paní Marie Tížková. 

 
Od samého počátku Místní skupina ČSČK 

byla velmi aktivní, plnila své poslání a zapo-

jovala se i do společenského života naší 

obce. Obec si toho taky vážila a v roce 

1988, u příležitosti oslav 750 let jejího 

trvání, spolek obdržel Čestné uznání za 

výrazný podíl při rozvoji obce Pustá Po-

lom.  Vyšší orgány Červeného kříže rov-

něž v průběhu doby oceňovaly aktivitu  
členek i členů, a to bronzovou plaketou 

„Vzorná ZO ČSČK“ III. stupně - rok 1985. 
V roce 1987 to byla stříbrná plaketa 

II.stupně a následující rok se organizaci 
dostalo nevyššího ocenění, byla to zlatá 

plaketa čestného titulu „Vzorná ZO  

ČSČK“ I. stupně. 

 

Jednou z vysoce uznávaných aktivit Místní 

skupiny  bylo dobrovolné dárcovství krve. 

Na požadavek obvodního lékaře MUDr. 

Jana Volného a transfuzní stanice Opava se 

jednou ročně organizoval hromadný odběr 

krve. Podařilo se získat 30, někdy až 40 

dobrovolných dárců. Ty pak k odběru 

odvezl autobus. S určitostí se dá napsat, že 

i v naší obci byli, popř. ještě jsou dobro-

volní dárci  s vysokým počtem odběrů. 

Získal-li z nich někdo ocenění „ Jánského 

plaketu“, se mi zjistit nepodařilo. Je to však 

velmi pravděpodobné. 

 
Školení členové byli vysíláni, nazvěme to 

jako zdravotní hlídka, na různé akce všude 

tam, kde se shromáždil větší počet lidí 

(slavnosti apod.), ale taky třeba na noční 

žňové výmlaty, kde hrozilo nebezpečí úra-

zu a rychlá pomoc byla na místě.  Další 

aktivitou byla účast na soutěžích zdravot-

ních hlídek min. na úrovni okresu. 
Většinou se naši soutěžící umísťovali okolo 
10. místa, což ve velké konkurenci bylo 

docela dobré.  Nelze nevzpomenout po-

moc členek Místní skupiny při ustavování 

hlídek Mladých zdravotníků na zdejší Zá-

kladní škole. Školení většinou prováděla 
členka MS, zdravotní sestra, paní Miluška 

Juchelková. Hodnocení pak prováděl 
MUDr. J. Volný a to vždy velmi kladně. To 

se pak potvrdilo i na krajských soutěžích, 
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zato přibývá placených odběrů  kostní dře-

ně…  
Rád bych popřál Místní skupině ČČK pokra-

čování její záslužné činnosti, mám však oba-

vu, že tentokrát moje přání nebude naplně-

no…   
                                                                                                            

Jozef Sedláček    
Za poskytnutí informací děkuji paní Marii 

Tížkové.     

Klub seniorů ... 

 Opět tu máme předjarní vydání 

Pustopolomského zpravodaje, ve kterém 

chci všechny občany naší obce informovat o 

činnosti Klubu důchodců. Od nového roku 

jsme měli 3 výborové schůze a 1 výroční 

členskou schůzi. Přestože bylo chřipkové 

období a velký mráz,  byla účast na členské 

schůzi velmi dobrá. Mezi naše řady byli při-

jati 4 noví členové. Měli jsme pro ně a pro 

ostatní připravený kulturní program. Nejvíce 

oceňují Danuši Stonišovou, která svým vy-

stoupením zpestřila celý  závěr  výroční 

členské schůze. 
Stále se scházíme 1 x týdně na  nacvičování 

tanců, na naše různá vystoupení, přijďte 

mezi nás, ať je nás víc. Určitě se Vám 

tance zalíbí, uděláte něco pro zdraví a 

zažijete spoustu legrace.  

 
Naše členky budou vystupovat dokonce 

v Hlubočci, kam jsme pozvané na country 

večer hudby a písní a na setkání  seniorů.  

21.března jsme se opět sešli a popřáli 

naším Josefům a 5 našim  jubilantům Tolik 

o naši činnosti za uplynulé čtvrtletí roku 

2018 

                     Za klub Jarka Stankociová.                               

kde se hlídky umisťovaly na předních 

místech. Místní skupina žila poměrně  i 

bohatým společenským životem – konaly 

se plesy, navštěvovala se divadelní před-

stavení, organizovaly se zájezdy na památ-

ná místa, byly to i návštěvy lázní - Dar-

kov,Velké Losiny a jiné.  

 
Bohužel,v dnešní době to vše zůstává už 

jen ve vzpomínkách. P ro mnohé člen- 
ství v ČČK ztratilo smysl. Někteří členo-

vé a členky se rozhodly ze spolku vystou-

pit, jednak pro vysoký věk, a taky, jak jsem 

se dověděl, že důvodem mohlo být i 100% 

zvýšení čl. příspěvků, údajně nařízené 

ústředím ČČK. 

 
V pomyslném stupni společenské užiteč-

nosti bych Červený kříž zařadil na stu- 
peň nejvyšší. Bohužel, česká společnost to 

tak nevnímá. Signály jsou zřetelné. Napří-

klad ubývá dobrovolných dárců krve, ale 

Zahrádkář radí, informuje ...    

Milí čtenáři Zpravodaje, 
zahrádkář je člověk netrpělivý. Toužebně 

vyhlíží z okna a očekává příchod jara. Už, 

už to vypadalo, že definitivně odezněly 

mrazy a únorový sníh roztál. Je 17. břez-

na 2018 a venku to vypadá na návrat 

zimního počasí, teploměr v poledne uka-
zuje -5,5°C. Takže na definitivní příchod 

jara si budeme muset ještě počkat.  
Tento čas však lze využít m.j. i udělením 

rad pro nastávající sezónu.  

 
Zelenina. Mrkev a petržel má drobná 

semena a při výsevu toho většinou vyse-

jeme více, než je potřeba. Pak je problém 

s jejím jednocením. Rada, jak tomu pře-

dejít je, že semeno nasypeme do hadříku 

a ten na tři až pět dnů přihrneme zemi-

nou. Navlhlá semena pak přesypeme do 

skleničky, kam přidáme trochu brambo-

rového škrobu a protřepeme. Semeno se 

obalí, nabude na velikosti a výsev pak 

může být pravidelný a hlavně řidší, což 

nám následně ušetří práci s jednocením. 

Častý dotaz je na to, co zapříčiňuje zasy-

chání špiček plodů rajčat a paprik. Přede-

vším to může být způsobeno nedostat-

kem vápníku. V půdě ho je většinou do-

statek, ale pokud ve „foliovníku“,nebo ve 

skleníku nedostatečně větráme, rostlina 

odpařuje málo vody, a tím se z půdy 

neuvolní potřebné množství vápníku. 

Takže větrat a zalévat. Dospělá rostlina 

rajčete spotřebuje denně až 5 litrů vody! 

 
Ovocné stromy. V poslední době se na 

švestkách (aby toho nebylo málo) rozší-

řila tzv. puchrovitost. Je to houba, jež 

způsobuje deformaci plodů a tím jejich 

naprosté znehodnocení. Ačkoliv nejsem 

přítelem „chemizace“ zahrádky, tady 

připouštím, že účinná ochrana spočívá v 

chemickém postřiku (Champion 50 WP). 

Nezapomeňme odstranit napadené a zaschlé 

plody z loňské úrody, které sem tam na stro-

mě objevíme. Pak ještě pomáhá dostatečné 

prosvětlení koruny stromu. Tolik k nejčastěji 

kladeným dotazům. 

 
A ještě krátce ze společenského života 

našich přátel zahrádkářů. 

 
V pátek 9.března 2018 se uskutečnila výroční 

členská schůze Základní organizace ČSZ v 

Pusté Polomi. Kromě členů ZO přijali pozvání 

starosta naší obce a delegace zahrádkářů z 

nedalekých Jakubčovic, se kterými naši za-

hrádkáři udržují čilé styky. Toto setkání bylo 

příležitostí k celkové bilanci uplynulého roku 

a to, co se týče úspěchů, či neúspěchů přede-

vším v pěstování ovoce, zeleniny i okrasného 

zahradničení. Pozornost byla věnována i účasti 

přátel místních zahrádkářů na zvelebování naší 
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obce. V tomto roce, pokud to  dovolí 

počasí, bychom se mohli těšit na výstavu 

ovoce a zeleniny, kterou spolek plánuje 

uspořádat na podzim t.r.  

 
A co nás čeká m. j. v jarních měsících? 

Hodláme společně se včelaři a dobrovolní-

ky pokračovat v obnově švestkové aleje 

podél silnice do Kyjovic. V současné době 

již máme připravenou plochu pro vysázení 

25ti kusů nových stromků. O výsadbě 

budeme veřejnost informovat v obecním 

rozhlase a budeme vděční za každou po-

moc. Máme v plánu postupně obnovit 

celou alej až k Novému Dvoru.     

 

Do nové sezóny přejeme všem zahrádká-

řům i příznivcům zahrádkaření bohatou 
úrodu. Budeme doufat, že k tomu nám 

bude nápomocna i příroda. 
                                                                                                      

Váš zahrádkář 

Hasiči    

Vážení spoluobčané, 

 
Od Nového roku už uběhlo pár měsíců a 

tak bychom chtěli zhodnotit činnost jednot-

ky v obci a jejím okolí. Na konci roku 2017 

a přelomu roku nového členové jednotky 

určitě nezaháleli.  

 
Obec, potažmo jednotka plní úkoly ve 

smyslu § 70 zákona č. 133/1985 Sb. o po-
žární ochraně, ve znění pozdějších předpisů. 

Jedná se zejména o provádění požárních 

zásahů, záchranných prací nebo dalších 

bezodkladných opatření vedoucích k 

omezení bezprostředního ohrožení živo-

tů, zdraví, majetku a životního prostředí. 

Z těchto důvodů byla jednotka povolána 

k 16 mimořádným událostem.  
 Statistiky počtu zásahové čin-

nosti se každým rokem zvedají. Příčin je 
několik: demografické, meteorologické 

příčiny, krajinný ráz, to vše má za násle-

dek zvyšující se počty zásahové činnosti. 

Musíme si taktéž uvědomit vzdálenost 

od nejbližší profesionální stanice a jejích 

vytíženost ve městě a okolí. Když přičte-

me úkoly vykonávané pro obec a místní 

spolky, tak zjistíme, že činností je dost  a 

dost. To vše klade časové a odborné 

nároky na členy. Tvrdím si říct, že členo-

vé musí být do jisté míry srdcaři a mít 

chuť tuto činnost vykonávat, a co je 

hlavní, mít oporu a pochopení u svých 

manželek a přítelkyň.   
 A co nového bude v jednotce 

v nejbližších měsících? Jednotka obdrží 

od Hasičského záchranného sboru MSK 

5 ks moderních ručních digitálních  radi-

ostanic. Jednotka se dokáže s těmito 

radiostanicemi spojit se všemi záchran-

nými a bezpečnostními složkami při řeše-

ní mimořádných událostí. Obec pro vy-

soké pořizovací náklady by si tyto radi-

ostanice nemohla dovolit, a proto jsme 

rádi, že je dostaneme darem do užívání. 

Hasičský záchranný sbor a Moravsko-

slezský kraj si uvědomují potřeby dobro-

volných jednotek, hlavně těch, u kterých 
jsou dojezdové časy profesionálních 

hasičů na hranicích přípustnosti, a proto 

každým rokem vybavuje jednotky sboru 

dobrovolných hasičů potřebným vybave-

ním. 
Blíží se jarní počasí. Jako každým rokem 

hrozí požáry lesních porostů a suché 

trávy. Proto si přejeme i za Vás ,milí 

spoluobčané, aby se vám tyto nepříjem-

nosti vyhnuly.   

Tomáš Grigarčík 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Myslivecký spolek Benitky 

Zdravíme všechny milovníky příro-

dy! 
         Jaro se již hlásí, někde dokonce 

teplotními rekordy. Zima ztrácí svoji sílu 

a povoluje své spáry nad lesem. Zvířata 

opět založí  novou generaci tak, jak to 

příroda chce už po tisíce let. Hejna vran, 
brkoslavů, havranů ale třeba i pěnkava 

jikavec odlétají ze zdejších zimovišť nase-

ver. Naopak z jihu se nám vracejí po zimě 

hnízdit skřivani, špačci, čápi, kukačky atd. 

Březen patří hlavně kachně divoké, tzv. 

Březňačce. Kachny žijí v sezónním part-

nerství, páry se začnou tvořit na podzim a 

v březnu začíná jejich tok. Kačer 

„přepeřuje“ do svatebního šatu už od 

října, ale až v březnu se může začít pará-

dit před svou družkou se svou kovově 

zelenofialovou hlavou. Škoda, že kačera 

po zbytek roku, to je od června do září, 

od jeho družky nerozeznáte přes obyčej-

ný hnědošedý vzhled. A tak se všechno 

živé na jaře množí, seznamuje, kvete, 

pučí, roste a opyluje. Mysliveckým kole-

gům i veřejnosti je hned  při tom pohledu 

veseleji.  
 Nyní bychom se ještě naposledy 

ohlédli za zimou se vzpomínkou na oběta-

vé kolegy i občany, kteří celou zimu cho-

Zdraví vás hasiči.  

 
To nejhorší ze zimy 2017-2018 je snad už za námi. Pro nás je důležité, že se v naší obci nestala žádná větší mimořádná událost a ne-

došlo k žádnému ohrožení na zdraví, majetku, natož života. Topná sezona ale ještě několik týdnů potrvá, proto není dobré polevit v 

namátkové kontrole topidel, kouřovodů a komínů a pořádku kolem nich. Většina našich členů prožila klidný začátek roku, kromě 

členů zařazených v zásahové jednotce. Pro ně se vždy nějaká práce najde. Hasiči začali rok 2018 hasičským plesem. Teď už jen aby 

bylo tepleji, abychom mohli odzimovat náš areál a věnovat se hlavně naší mládeži a začít ji připravovat na první jarní soutěž. Letošní 

zimní období jsme 9 našich mladých hasičů přihlásili na univerzitu hasičské mládeže, která se koná jednou měsíčně v Janských Koupe-

lích na hasičské škole. Tam se mladí hasiči zdokonalují hlavně v práci na počítačích a spoustě dalších aktivit, které se jim můžou hodit 

při rozhodování na co se zaměřit třeba po devítiletce. Univerzita je jednou měsíčně, od pátku do neděle, a po jejím absolvování je 

slavnostní ukončení i za účasti rodičů na VŠB v Porubě. Hasiči vám oznamují, že letos na jaře provedou sběr starého železa. Proto ho 

nikde nevozte. My vylepšíme obci hodnocení ve sběru odpadů a vy nám zároveň pomůžete získat nějaké finance pro naši činnost. 

Děkujeme. Pokud byste měnili v domácnosti např. ledničku nebo mrazničku, která je ještě funkční, nabídněte ji hasičům. Nám už na 

areálu dosloužily a pro používání několika málo dní v roce nemá cenu pořizovat nové. Nabídky na tel. 605131931  

Starosta dobrovolných hasičů Zdeněk Štalmach  

Informace k hasičskému soutěžnímu odpoledni 

TÝMY 

 Každý tým musí mít název. 

 Nerozhoduje zda se tým bude složen  z rodinných příslušníků, složek obce, celých  part nebo ulic. 

 Tým se musí skládat z 6 členů. Z toho musí být alespoň 2 děti mladší 15-ti let. 

 Každý tým musí mít alespoň 2 ženy. 

 Tým by měl mít jednotný oděv. Nápaditost, kreativita a vtipnost oděvu se bude hodnotit. 

OBECNÉ INFO 

 Přihlášení do soutěže je možné na uvedených tel. číslech. 

 Od 10:00 dobrovolné tréninky a seznámení s disciplínami. 

 Hasiči Vám budou nápomocni s vysvětlením pravidel a plněním disciplín 

 Prezentace od 13:30 do 14:00!!! Poté zahájení soutěže. 

 Hasiči připraví pro děti pěnu. Vezměte dětem převlečení, včetně bot, protože budou mokré. 

 Večer pro všechny tancechtivé první letošní Discokarneval. 

 V průběhu odpoledne bude podávána smaženice, palačinky a další různé pochutiny, kvečeru bude pro děti táborák s možností   

opéci buřty, které dodáme. 

dili stále předkládat zvěři pomoc v podobě 

krmiv do krmelců. Velké diky patří i všem 

zúčastněným na mysliveckém plesu v Budi-

šovicích, který se vyvedl  díky členům naše-

ho spolku.Ti zajistili výborné jídlo (jelení 

svíčková), bohatou zvěřinovou tombolu  se 

spoustou různých cen a to díky sponzo-

rům. Živá moderní hudba      v doprovodu 

bicích, kytary, basy, a hlavně elektrických 

houslí i talentovaného mladého zpěváka, 

nenechala nikoho za stolem. A tak zábava 

pokračovala s přáteli i přespolními hosty až 

do ranních hodin... 
  2. prosince 2017 se v našich ho-

nitbách uskutečnil hon s početným zastou-

pením lovců, ne však s početnými honci. 

Terén byl tentokrát obtížný, a to kvůli 

čerstvé sněhové nadílce. I přes všechny 

obtíže se konaly čtyři leče. Jsme vděční 

hlavně honcům, těžká prostupnost a padají-

cí sníh ze stromů jim nic neulehčovalo. 

Organizačně se hon povedl, myslelo se i na 

detaily, jako jsou bezpečnost střelby, re-

flexní prvky, rozestavění střelců ap. Všichni 

zůčastnění byli ukázkoví, co se tyče bezpeč-

né manipulace se zbraní (nabíjení, vybíjení 

správné nošení, ale taky třeba alkohol!). 
I přes dobré naplánovaní honu nám nebyl 

tentokrát sv. Hubert, atron myslivců, na-

kloněn a na poslední leč jsme odcházeli 

skoro s prázdnou… Každý myslivec však 

ví, že i tohle se stává, zvěř přechází, migru-

je a to jí dává šance. Poslední leč se konala 

v Budišovicích s hudbou, jídlem, pitím. Tam 

jsme s ostatními myslivci z okolních obcí 

probrali své zkušenosti a zážitky z lesa. 

Nakonec jsme si zazpívali a rozloučili se v 

dobrém. Na příští hon už se teď těšíme. 

Akorát malé přání do příště - více dobro-

volníků do řad honců. 
  K poslednímu březnu končí náš 

myslivecký rok a začíná nový. Doufáme, že 

tento koloběh nikdo nenaruší. Už proto, 

aby tato krásná tradice nezanikla! Jsme 

jako rarita Evropy zapsáni na seznam ne-

hmotného kulturního dědictví České re-

publiky a do budoucna Česko-moravská 

myslivecká jednota usiluje o zápis myslivos-

ti do UNESCO, stejně jako České Sokol-

nictví. Předkladatelé tak představili mysli-

vost jako svébytný fenomén, který přesa-

huje běžné normy záliby nebo koníčku. 
 Myslivost je v českých zemích už 

přes tisíc let. Objevují se zde různé leto-

počty a osobnosti českých, ve světě zná-

mých kynologů, myslivců, lesníků, panovní-

ků, na jejichž počest se dodnes konají i 

memoriály. K nim se budeme vracet a 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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informovat čtenáře i v našem Zpravodaji. Proto si myslím, že 

zde patříme a jsme neodmyslitelnou součástí naší obce.  Je na 

nás, abychom my i naši občané našli společnou řeč. Chceme po 

sobě zanechat něco krásného, živého i zeleného hned vedle 

našich domovů. Celý svět se teď upírá k ekologii s otázkami, ale 

činů je bohužel méně. Je to o rozhodnutích komunit lidí, obcí i 

měst. Pustá Polom jde podle našeho názoru po dobré cestě. 

Smysl má vše, co ulehčí krajině, třeba čistička odpadních vod, 

nebo nové osvětlení v obci. Při návratu z čekané jsem si všiml, 

jak Pustá  Polom padla do tmy. Je to určitě dobrý krok. Světelný 

jas starého osvětlení doprovázel ptačí zpěv i v nočních hodi-

nách. Nyní ptáci mají v noci klid. Uvědomme si, že zvířata i 

rostliny reagují na světlo a tmu, květy se z rána otevřou a v noci 

zavírají. A v tom noční umělé světlo dělá chaos. Nad městy i 

vesnicemi jakoby svítalo. Nyní nové osvětlení svítí pouze na 

cestu a chodníky, tím pádem neosvětluje prostor nad sebou, 

navíc je úsporné. Také doufám, že po dokončení splaškové 

kanalizace se vrátí život do Seziny i Setiny, tak, jak tomu bylo 

dříve, kdy naši dědové vyprávěli o pstruzích a racích v údolích 

Setiny. Chceme být hodni odkazu našich předků, kteří tuto 
krajinu v potu tváře přetvářeli rukama, motykami, sekerou, 

nejen pro sebe, ale i pro nás.     

Myslivecký spolek Benitky 

Sportovní aktivity 

Silvestrovský pochod 

 
Při bilancování minulého Silvestrovského pochodu jsme si přáli 

větší účast, a to se nám podařilo bohatě splnit. Oproti loňským 

12-ti odvážlivcům, kteří šli i přes kruté mrazy, jsme se sešli v 

počtu 27 lidí a 4 psi. 

 
Tentokráte jsme vyrazili v sobotu 30. prosince 2017. Počasí 

bylo téměř ideální. Po blátivých dnech přišel mráz a polní i lesní 

cesty se tak staly lépe schůdnými. Vyrazili jsme po modré turis-
tické značce směrem k Zátiší. Prošli jsme kolem Knížkovy cha-

ty a v lese pak zahnuli vlevo směrem na Budišovice. Od Myšince 

jsme  pak strmě stoupali  k zatopenému lomu zvanému Bazal. Zde 

jsme zkontrolovali jak výšku hladiny vody v lomu, tak také hladinu 

dobrého moku v našich placaticích a pokračovali dále přes Janko-

vec cestou vedoucí  k památnému dubu. Po trase jsme se rozdělili 

na dvě skupiny, z nichž ta vedoucí zvolila zkratku ke kapličce sv. 

Antonína a ta zdatnější došla až k dubu, který mimochodem příští 

rok oslaví 400 let. V podvečer jsme se pak zase sešli v restauraci U 

Krčmářů, kde jsme příjemně povečeřeli a  pobavili se . 

 

Vít Čerbák 

Prosincový hon v honitbě Benitky, trubači neodmyslitelně patří ke každému 

honu. Ohlašují počátek a konec honu. Během honu dávají honcům i lovcům  

smluvené signály  
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Fotbal je tady, 

 
fotbalisté SPORT – CLUBU Pustá Polom 

začínají hrát mistrovská utkání ve svých 

soutěžích. 

 
Muži „A“  hrají Krajský přebor Morav-

skoslezského kraje.     

 
Muži „B“  hrájí Okresní soutěž Okresu 

Opava. 

 
Dorost se spojil se Suchými Lazcemi, 

starší žáci  ,mladší žáci a mini žáci hrají 

okresní soutěže. 

 
V zimní přestávce nedošlo v rámci klubu 

k vážnějším změnám , mužstva trénovala 

v tělocvičně ZŠ a na umělé trávě v Těš-

kovicích a Bílovci.  
Na Vaší účast při fotbalových utkáních a 

připravovaných akcích ve sportovním 

areálu SC Pustá Polom se těší vedení 

klubu. 

Rozpis muži A, jaro 2018 

 

18.03.  Pustá Polom   -        Polanka                 15.00  NE       2  :  1   

24.03.  Háj                -        Pustá Polom           15.00  SO   

01.04.  Pustá Polom   -        Bílovec                  15.30  NE            

08.04.  Frenštát         -        Pustá Polom           15.30  NE 

15.04.  Pustá Polom   -        Bruntál                  16.00  NE                          

22.04.  Krnov            -        Pustá Polom           16.00  NE    

29.04.  Pustá Polom   -        Orlová                   16.30  NE 

05.05.  Č.Těšín          -        Pustá Polom           16.30  SO  

13.05.  Pustá Polom   -        Stará Bělá               16.30  NE       

19.05.  Vratimov       -         Pustá Polom           17,00  SO       

26.05.  Šenov            -         Pustá Polom           17.00  SO     

03.06.  Pustá Polom   -         Heřmanice             17.00  NE 

09.06.  Čeladná         -         Pustá Polom           17.00  SO     

17.06.  Pustá Polom   -         Břidličná                17.00  NE   

Zimní příprava: 

Chlebičov  -   P.Polom    2  :  7 ,  Jakubčovice  -  P.Polom   0  :  8, 
P.Polom  -   Brumov   1   :  1 , Opava B  -  P.Polom  4  :  0 , Kravaře  -  P.Polom  0   :   2 , 

Klimkovice   :   P.Polom  1   :   6, 

Hráči „A“ mužstva mužů: 
Brankáři: Minařík Václav 1, Muczka David 18, Obránci:  Jašek Radek 8, Poštulka  Lukáš 

16 ,   Potůček Patrik 5,  Kuděla Radek 4, Demko Filip 6, Vitoul Karel 3,  
Záložníci:   Pomp Petr 12, Šmíd Martin 2, Vítek Radek 13,  Černohorský Adam 10, Matěj-

ček Michael 15 , Švábík Marek 21 , Hrabina Michal 19, Malík Patrik 20,  
Útočníci:  Štýbar Filip 9, Frank Jan 14 , Blucha Adam 17, Schwalbe Adam 7, Kludka Tadeáš 

11, 
Noví hráči: Muczka David ( Opava ), Vitoul Karel ( Zábřeh ), Švábík Marek ( Třinec ) a 

Kludka Tadeáš ( Baník ).                           

Pustopolomské kluziště 

 
Doposud bylo tímto pojmenováním častována zamrzlá vodní plocha 

rybníka na Mexiku, ale od letošní zimy může nést toto pojmenování i 

další ledová plocha v obci, která vznikla na malém hřišti u školy.  
 Již v minulosti zde bývalo kluziště a po loňských mrazivých 

týdnech přišel nápad, zda bychom jako obec nemohli vyrobit něco mo-

bilního, skládacího a praktického, sloužícího k vytvoření kluziště pro 

veřejnost. Výsledkem byla kovová konstrukce, kterou  dali dohromady 

během podzimu chlapci z údržby. Jako výplně - mantinely -  použili ce-

mentovláknité desky.  
 Vše bylo počátkem zimy připraveno a nezbývalo, než čekat na 

vhodné klimatické podmínky. Jenomže letošní zima jakoby chtěla dostát 

tvrzení, že je nejteplejší zimou za poslední období a mráz ne a ne přijít. 

Malá mrazivá epizodka v lednu nás vyprovokovala k rychlému pokrope-

ní plochy, ale to co stačil mráz do rána zamrazit, to zvládlo slunce bě-

hem dne nejen roztopit, ale zcela vysušit. Už už se zdálo, že všechny 

přípravy padly vniveč, když tu se náhle příroda umoudřila a stáhla rtuť 

teploměru citelně směrem dolů do modré části stupnice.  
 Tak a jdeme na to. No jo, ale jak dostat takové množství vody 

na takovou plochu? To se může podařit jedině vodním expertům  a 

těmi se ukázali naši hasiči. Na prosbu o pomoc reagovali velmi pohoto-

vě a po několik večerů a nocí zápasili s hadicí, mrazem a hřištěm. A 

zdálo de, že i samotné nebe je proti nim, ať už to bylo v podobě 

prasklin v asfaltovém povrchu hřiště, které jim bralo vodu, nebo zbytků 

posypové soli ještě z prosincové sportovní akce, nebo vody unikající 

spárami mezi mantinely, či zvědavými dětmi, které se s chutí proběhly 

po čerstvě zalitém povrchu. Nakonec zvítězili a poslední únorový týden 

bylo kluziště otevřeno. Bohužel, mrazivé teploty vydržely jen velmi 

krátce a s příchodem března se nám hokejový stadión opět změnil na 

asfaltové hřiště. Jsme ale chytřejší.  
 Do příštího roku budeme připraveni i s podkladní folií, a po-

kud příroda nezklame, osvětlená ledová plocha vás bude čekat i napře-

srok. Poděkování  tedy patří chlapcům z údržby za sestavení konstrukce 

a našim hasičům za pomoc při tvorbě ledové plochy.  

Vlastimil Hrádek 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Základní škola a Mateřská škola Pustá Polom 

 
Zápis dětí  

do Mateřské školy 
Pustá Polom  

 
Čtvrtek  

3. května 2018  

v době od 15.00 do 
16.00 hodin. 

Zápis dětí do 1. třídy 

základní školy 

 
Středa 11. dubna a Čtvr-

tek 12. dubna 2018. 
Rezervace času na tel 

553 776 101. 

Mateřská 

škola 

Základní  

škola 

Bludiště 

 
Počátkem února se 9. třída zúčastnila televizní soutěže Bludiště. Jde o pořad, kde mezi 

sebou soutěží dvě různé školy a ta, která vyhraje nejvíce bludišťáků, zvítězí – podle 

pravidel, ale pouze 3krát za sebou. Naši školu reprezentovali letos 4 žáci z 9.A a 9.B: 

Matěj Tvarůžka, Vít Tvarůžka, Anna Krayzlová a také Lukáš Krajzl. Vše začalo šplhem a 

výběrem ze dvou různých témat v podobě otázek.  Následovala  ,,opičí dráha“, vědo-

mosti, lasery, světelné bludiště a nakonec tajenka a ,,balancovník“. 
 Prvním soupeřem byla Základní škola z Teplic u Ústí nad Labem ,  která přije-

la už podruhé, takže jsme měli velký strach. Jakmile ale Lukáš Krajzl začal šplhat, stres z 

nás – diváků hned spadl. Byl první, takže jsme si mohli vybrat dvě ze čtyř různých té-

mat, která zněla: Vesmír, Primáti, Hudební nástroje a Slavné stavby. Takže jsme si zvolili 

Primáty a Hudební nástroje, což jsme udělali velmi dobře, protože jsme získali všech 

šest bludišťáků. Opičí dráha – kámen úrazu, ze začátku to bylo velmi náročné, ale pak 

se nám začalo dařit, jelikož jsme přišli, jak na to. Vědomosti se daly zvládnout, poněvadž 

máme velmi dobrou přípravu už devět let. Lasery byly trošku obtížnější, no nebýt dob-

ré komunikace, neměli bychom žádného bludišťáka. Na světelné bludiště jsme si vybrali 

paní učitelku Knápkovou, která to zvládla levou zadní. U tajenky jsme měli uhodnout 

stát,  který jsme po dvou nápovědách uhádli a také zvítězili. Takže jsme se přesunuli k 

balancovníku, kde se nám dařilo,  postoupili jsme do druhého kola a odnesli jsme si 

jednoho bludišťáka domů. 
 Druhé kolo jsme začínali podobně, až na to, že jsme soutěžili proti víceleté-

mu gymnáziu Velké Meziříčí. Takže jsme zvolili osvědčenou strategii, Lukáš šplhal – 

zvítězil, vybírali jsme si znovu ze dvou témat, opičí dráhu jsme zvládli o něco líp, ale u 

vědomostí už to bylo trošku těžší, také jsme prohrávali o jednoho bludišťáka. Když 

přišla na řadu tajenka tajenka,  museli jsme ji uhádnout, jinak bychom jeli domů. Po pěti 

nápovědách se nám konečně podařilo uhádnout osobnost sv. Mikuláše. Znovu následo-

val balancovník, který jsme také vyhráli, následně oslavovali výhru s druhým bludišťá-

kem. 
 Třetí kolo se nám dařilo asi ze všeho nejvíc. Soutěžili jsme proti ZŠ Hlučín, 

která nebyla moc velkou konkurencí. Pokračovali jsme úplně stejně jako v předešlých 

dvou  kolech, akorát po světelném bludišti, jsme vedli asi o dvacet bludišťáků. Tajenku 

jsme také uhodli, takže znovu jsme čelili balancovníku. Nedařilo se nám, nedostali jsme 

ani jednu kuličku do vyznačeného pole, ale odnesli jsme si třetí výhru a dalšího bludišťá-

ka domů. 
 Doufám, že můžu i za ostatní spolužáky říct, že soutěž byla velmi napínavá a 

moc se nám to líbilo!!!   Za 9.A a 9.B – Katka Koucká 

31. 3. 2018 ČT Déčko 11.55 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Letošní florbalové turnaje bez postupu mezi nejlepší 

 
V letošním roce jsme se zúčastnili florbalových turnajů ve 3 z 5 

katogorií. Jako první se představili naši nejmenší florbalisté. Jejich 

okrskové kolo se odehrálo na ZŠ Vrchní v Opavě. Naši florbalisté 

bojovali až do posledního zápasu o postup. Nakonec jsme obsadili 

3. místo. 

1. Opava Vrchní 

2. Vítkov 

3. Pustá Polom 

4. Slavkov 

5. Opava I. Hurníka 

Naši školu reprezentovali: Ondřej Matuszynski, Adam Baštýř, 

Michal Soldán, Adam Kyjovský, Ivo Moch, Tomáš Kupka, Jolana 

Gečeiová, Eliška Hnilicová, Rozálie Benová a Veronika Rašková. 

 
Poprvé jsme se představili i v dívčí kategorii. Skupinu jsme ode-

hráli na ZŠ E. Beneše.  I zde jsme byli důstojným soupeřem a bo-

jovali o postup. Ale i zde jsme nakonec skončili na 3. místě. Na 

tomto turnaji jsme se poprvé představili v nových školních dre-

sech. 

1. Vítkov 

2. Opava E. Beneše 

3. Pustá Polom 

4. Kravaře 

 
Naši školu reprezentovaly: Markéta Vaverková, Adriana Kupková, 

Julie Grygarová, Anna Pospěchová, Kateřina Koucká, Adéla Nos-

ková, Nikola Šindlářová a Lucie Boleslavská. 

 
Poslední kategorií byli chlapci 8. – 9. třídy, okrskové kolo jsme 

odehráli na ZŠ Englišova.  Zde jsme měli k postupu nejblíže, ale i 

zde to nakonec stačilo jen na 3. Místo. Před posledním zápasem 

se ZŠ Englišova jsme měli karty rozdány následovně. Výhra o 4 

branky by znamenala 1. místo ve skupině. Výhra o 2  branky by 

stačila na 2. místo. Výhrou o 3 branky bychom se zařadili na 3. 

místo a prohra by znamenala 4. místo. Po 3 minutách jsme vedli 

4:0, pak ještě 5:1. Závěr utkání jsme však nezvládli a vyhráli 

„pouze“  5:4. 

1. Vítkov 

2. Slavkov 

3. Pustá Polom 

4.    Opava Englišova 

Naši školu reprezentovali: Jonáš Krayzel, Lukáš Krajzl, Matěj Pro-

keš, Adam Haladej, Alexandr Blokeš, Čeněk Jarkovský, Jakub 

Chmel a Šimon Kratochvíl. 

 

 

Mgr. Jiří Slivka 

Úspěch ve skoku vysokém 

 
V prosinci jsme se zúčastnili závodů ve skoku vysokém, které se 

uskutečnily na Tyršově stadionu v Opavě. Přihlásili jsme se do 4 

kategorií – mladší dívky, mladší hoši, starší dívky a starší hoši. 
V mladších kategoriích 6. – 7. tříd jsme sbírali zejména zkušenosti. 

Oba naše výběry byly složeny převážně z žáků 6. tříd. Oba výběry 

se nevešly do první desítky. 

 
Naši školu reprezentovali: Viktorie Štefková, Ester Štalmachová, 

Markéta Hrbáčová , Marie Tvarůžková , David Lyko , Matyáš Baar, 

Matěj Fitzek  a Šimon Rychlý . 

 
Chlapci v kategorii 8. – 9. tříd bojovali ve velmi našlapané konku-

renci 15 škol. Náš tým předvedl velmi kvalitní vyrovnané výkony, 

které nám v týmové soutěži stačily na 6. místo. 
Naši školu reprezentovali: Jakub Chmel  (výkon 155 cm),Antonín 

Dlabač  (155 cm), Lukáš Krajzl (150 cm) a Čeněk Jarkovský  (145 

cm). 

Medailový úspěch jsme si připsali v katogorii starších dívek.  O 3. 

místo jsme stejně jako v atletice bojovali s Kobeřicemi. Tentokrát 

jsme však byli šťastnější my a 3. místo jsme urvali. V této kategorii 

se soutěže zúčastnilo celkem 12 škol. Získali jsme také individuál-

ní ocenění. Tereza Stanovská se umístila na celkovém 3. místě ze 

48 dívek. 

 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Naši školu reprezentovaly: Tereza Stanovská (výkon 140 cm), Eliška 

Havrlantová  (135 cm), Klára Žídková (130 cm) a Adriana Kupková 

(130 cm). 

Mgr. Jiří Slivka 

Ve šplhu patříme mezi špičku v okrese Opava 

 
Na konci února, ve dnech 21. – 22. 2. se na ZŠ Šrámkova v Opavě 

uskutečnily závody ve šplhu. Soutěžilo se v 6 kategoriích – hoši 1. 

stupeň, hoši 6. - 7. třída, hoši 8. - 9. třída, dívky 1. stupeň, dívky 6. - 

7. třída a dívky 8. - 9. třída. Šplhalo se na tyči 4, 5 m. Naše škola 

přijela obhajovat 2 stupně vítězů z loňského roku. Obhajoba se nám 

povedla, jako jediná „mimoopavská“ škola jsme se ze 6 katogorií 2x 

probojovali na stupně vítězů. A navíc, ve 2 kategoriích jsme brali 

nepopulární brambory. Zařadili jsme se tedy mezi TOP 5 škol ve 

šplhu a nejlepší vesnickou školu okresu Opava. 

 

Hoši 1. stupeň 
V této kategorii jsme obsadili 2. místo ze 13 přihlášených škol. Vý-

borný týmový výkon byl podpořen také individuálním úspěchem. 

Tomáš Kupka z  5. třídy byl s časem 4, 4 s druhý nejlepší z  51 chlap-

ců. Naši školu reprezentovali: Tomáš Kupka, Ondřej Matuszynski , 

Matěj Gulej a Ivo Moch . 

Dívky 1. stupeň 
V této kategorii byla radost vybírat družstvo. O 4 místa na závo-

dech usilovalo více než 10 dívek prvního stupně. Nakonec se skrze 

nemoc výběr zúžil. Oproti loňskému roku jsme poskočili o 5 míst 

nahoru. Konkrétně na 7. místo z 13 přihlášených škol. Naši školu 

reprezentovaly: Anežka Tvarůžková , Martina Lichá, Zuzana Skřeč-

ková  a Jolana Gečeiová. 

 

Hoši 6. - 7. třída 
V této kategorii jsme obhajovali 2. místo z loňského roku. V této 

kategorii však došlo k obměně, protože loňští sportovci přešli 

do vyšší kategorie a jeden přešel na sportovní školu. S mladým 

týmem jsme letos obsadili 14. místo ze 16 přihlášených škol. 

Naši školu reprezentovali: Ondřej Urbančík , Matěj Havrlant , 

Štěpán Kotala  a David Lyko . 

 

Dívky 6. - 7. třída 
Tato kategorie nám přinesla další velkou radost. Naše dívky se 

blýskly 3. místem. Této kategorie se zúčastnilo 17 škol. Naše 

Viktorie Štefková přidala také individuální ocenění, s časem 4, 

0 s byla 3. nejlepší dívkou této kategorie (z 68 dívek). Naši 

školu reprezentovaly: Viktorie Štefková, Marie Tvarůžková, 

Karolína Semerová  a Běla arkovská. 

Hoši 8. - 9. třída 
Velikou smůlu měli naši chlapci v této kategorii, kteří skončili o 

pouhou 0,1 s na 4. místě. Radost jim však mohl udělat fakt, že 

za sebou nechali 12 dalších škol. Dva naši chlapci se vešli také 

do TOP 10 v individuálním výkonu. Z celkových 64 závodníků 

se umístil na 5. místě Lukáš Volný (časy 2,7s a 2,8s) a na 7. Mís-

tě Lukáš Krajzl (časy 2,7 s a 2,9 s). Naši školu reprezentovali: 

Lukáš Volný , Lukáš Krajzl, Filip Býma a ČeněJk arkovský. 

 

Dívky 8. - 9. třída 
Bramborové umístění se podařilo také našim nejstarším dív-

kách. V konkurenci 12 škol obsadily 4. místo.  Kromě výborné-

ho týmového výsledku jsme se mohli radovat opět také z indivi-

duality. Adéla Nosková obsadila celkové 9. místo ze 48 dívek. 

Naši školu reprezentovaly: Adéla Nosková , Adriana Kupková , 

Anna Krayzlová  a Beata Hrbáčová . 

 

Mgr. Jiří Slivka 
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Noc s Andersenem 

 
Ve čtvrtek večer 22. 3.  se v obecní kni-

hovně schází třicet dětí z třetích a čtvr-

tých tříd. Čeká nás nocování s knihou 

Povídání o pejskovi a kočičce. Na začátek 

nám paní učitelka čte pohádku o tom, jak 

pejsek s kočičkou vařili dort, pak vyplňu-

jeme pracovní listy a taky hledáme v 

knihovně ve všech koutech suroviny, 

abychom seskládali na společné tabuli 

správný postup výroby pohádkového 

dortu. A jdeme ven, padá soumrak a my 

před školou na chodníku kreslíme křída-

mi příběhy, které uvítají zítra při cestě 

do školy naše kamarády a snad je i potě-

ší. Po krátkém vymrznutí nás v knihovně 

čeká velký balík naplněný bagetami. Pove-

čeříme, přidáme si nějakou buchtu a 

vesele se pouštíme do výroby loutek a 

vymýšlení vlastních scénářů divadelních 

představení. Zanedlouho už na nás z 

Lyžák na Radhošti 

 
Co říct o lyžování v –18°C a zamrzajících 

brýlích. Ale vezměme to od začátku. 
 V neděli v 9:45 většina z nás 

čekala před školou.  Po naložení asi 30 

párů lyží a 60 dalších batohů a tašek jsme 

vyrazili ke dvěma věrozvěstům.  Po vy-

stoupení z autobusu jsme byli trošku v 

šoku z teplotní změny (těch cca 500 m. 

n. m. s teplotou něco udělá a my se vy-

kutáleli z vyhřátého autobusu), no prostě 

tam byla zima. Cestou na hotel jsme se 

zastavili na pár vyhlídkách a kochali nád-

hernými výhledy do krajiny. Ta zasněžená 

krajina má něco do sebe, to jsme si ces-

tou zdůrazňovali, ale jen do doby, než 

jsme zjistili, že vypadáme jako Sanco z 

filmu „ Kokosy na sněhu“ a my měli vlasy 

zmrzlé tak, že se daly lámat. První lyžová-

ní bylo takové testovací, jestli jsme si 

vybrali skupinu podle našich schopností, 

a většinou jsme se i trefili. Další průběh 
lyžáku byl trochu rutinní, ale tím nechci 

říct, že nudný. Ráno vstát, obléknout  se, 

jít na snídani, umýt, převléknout se do 

lyžařského a lyžovat. Poté se vrátit na 

oběd, poobědvat, hodinku odpolední klid 

a pak zase na lyže. Po odpoledním lyžo-

Kulturní akce 

Den obce 2018 

 
I v tomto roce je pro vás připraven Den obce Pustá Polom. 

Program je již hotov a na dalších přípravách dne se již také pilně 

pracuje. Termín zůstává věrný tradici, předposlední víkend v 

červnu.  
 V letošním roce si Česká republika připomíná celou 

řadu výročí končící osmičkou a jedno z nich patří i Pusté Polomi, 

i když ta osmička není úplně na konci. V letošním roce je to 780 

let od první písemné zmínky o Pusté Polomi. V rámci tohoto 

výročí bychom vám chtěli znovu zpřístupnit výstavu o Pusté 

Polomi, která byla k vidění před 10 lety v tělocvičně. Výstavu roz-

šíříme a doplníme o další témata a v závěru června bude zpřístup-

něna. Přesný termín otevření výstavy i podrobný program obecní-

ho dne se dozvíte v červnovém Zpravodaji a na webových strán-

kách obce Pustá Polom.  

 
Předprodej vstupenek na den obce bude zahájen 1. května na 

předprodejních místech v restauraci U Krčmářů, v Kasičce a na 

obecním úřadu v Pusté Polomi. 

Vlastimil Hrádek 

divadelní krabice vykukují pejsci a kočičky, 

kteří se vydávají do vesmíru, na let balo-

nem, nakupují zmrzlinu nebo hrají fotbal. 

Moc hezky to každá dvojice vymyslela a my 

jsme upřímným smíchem i potleskem 

všechny odměnili. Pak se už jen převlék-

nout do pyžam, zalézt do spacáku a může 

začít „Kino ve spacáku“ se psem Bellou a 

klukem Sebastianem. Nu a  potom si už jen  

nechat zdát hezké sny. Ráno nás tiše budí 

světlo denní, spacáky balíme, uklízíme a 

běžíme na snídani do školy. Dobré buchty 

od maminek a rohlíky se zeleninou. Při 

předávání medailí a pamětních pohlednic 

už slyšíme otázky: A příští rok bude spaní 

zase? Tak snad se dětem nocování líbilo… 

 

Martina Krajzlová 

vání jsme se šli osprchovat, pak následovala 

večeře a večerní program, který jsme si 

užívali asi nejvíc. Program večerních setkání 

nám většinou připravili naše paní učitelky a 

pan učitel, ale občas jsme přispěli i svým 

nápadem. Byly to různé kvízy, hry, maškar-

ní a hlavně diskotéky. Pak už jen hygiena a 

spát. 
 Samostatnou kapitolou je jídlo, 

které si stále doma vychvaluji, Na snídani 

byly švédské stoly, kde bylo snad vše.  Lí-

vanci počínaje přes pečivo, jogurt s cereáli-

emi a párky konče. Oběd jsme měli vždy 

všichni stejný, ale klenotem byly večeře, 

kde jsme si vybírali ze dvou jídel. Ať jsme si 

vybrali jakékoliv jídlo, vždy to byl skvost. 
A cesta zpět – balení věcí byla KATA-

STROFA!!! I když jsme domů těšili, hotelu 

jsme dávali sbohem jen těžce. Po příjezdu 

do Polomi jsme se přivítali s rodiči, opět 
vyložili, rozebrali si své batožiny a vyrazili 

domů. 
  Každopádně se nám letošní lyžák 

báječně VYDAŘIL.                     

  Lucie Dulanská, 7. tř. 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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